
 Város Képviselő -testület  
 O k t a t á s i  B i z o t t s á g  

 2051 Biatorbágy, Baross Gábor utca 2/a. • Telefon: 06 23 310-174/112, 113, 142  
 Fax: 06 23 310-135 • E-mail: hivatal@pmh.biatorbagy.hu • www.biatorbagy.hu 
 

 
 

Egyszerűsített jegyzőkönyv 
 
 

Készült Biatorbágy Város Képviselő-testület Oktatási Bizottságának 2012. június 18-án 15 00 
órakor megtartott rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak: Fekete Péter, bizottsági elnök 
 Varga László, bizottsági tag  
 Tóthné Gyarmati Magdolna, bizottsági tag 
 Molnárné Czeglédi Cecília, bizottsági tag 
 Szakadáti László, alpolgármester 
 Rack Ferencné, BNNÖ elnöke, tagozatvezető 
 Korbuly Klára, PMAMI igazgatója 
 Palovics Teréz, Benedek Elek Óvoda vezetője 
 Oszter Gyula, szülő 
 Oláhné Zieser Zsuzsanna, szülő 
 Dr. Kovács András, jegyző 
 Ihászné Pálfi Katalin, köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 
 
Távolmaradását előre jelezte: 
 Koleszár Kázmér, bizottsági tag 
 Marx Árpád, igazgató 
 
 
 
Fekete Péter: Köszöntötte a bizottság tagjait és a megjelenteket. Megállapítja, hogy a 
bizottság 4 fővel  határozatképes. 
 
A bizottság egyhangú szavazással (4 igen, 4 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
napirendet hagyta jóvá: 
 
1) Biatorbágy Város oktatásfejlesztési koncepciójával összefüggő kérdésekről 

a) A tanulócsoportok elhelyezése a 2012/13-as tanévben rendelkezésre álló oktatási 
helyiségekben 

b) A nem önkormányzati fenntartású intézményekkel kötött ingatlanhasználati 
szerződések áttekintése 

 
Fekete Péter: A Biatorbágyi Általános Iskola szétválásáról hozott döntés nyomán megalapított 
jogutód általános iskolák alapító okirataiban nem került rögzítésre az önkormányzati 
tulajdonú ingatlanok használata, mondván, hogy a beiratkozás után, az osztálylétszámok 
ismeretében érdemes az osztálytermeket elosztani. Ugyanez vonatkozik a nem önkormányzati 
iskolákra is. Az általános iskola igazgatója és a nemzetiségi tagozat vezetője, a Ritsmann Pál 
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Német Nemzetiségi Általános Iskola megalakulásával kapcsolatos vezetői feladataival 
megbízott vezető, Rack Ferencné közösen elkészítették a 2012/13-ra tervezett 
tanterembeosztást, amit Marx Árpád igazgató úr ismertetett az érintett szülőkkel, akik közül az 
1/a osztály szülői közössége levelet írt a két vezetőnek. Ebben azt kérik, hogy gyermekeik 
lehetőség szerint a következő tanévben is maradhassanak abban a teremben, amelyben eddig 
tanultak.  

Varga László hiányolja a mai megbeszélés alapját képező írásos anyagokat. 

Fekete Péter kéri kiosztani a péntek délután a hivatalba érkezett szülői levelet, és a táblázatot, 
amely bemutatja a Biatorbágyi Általános Iskola, a Biatorbágyi Ritsmann Pál Német 
Nemzetiségi Általános Iskola, a Református Iskola és a Czuczor Gergely alapítványi tagiskola 
osztályait, az osztálylétszámokat és tervezett elhelyezésüket a 2012/13-as tanévben. A táblázat 
a nemzetiségi osztályok elhelyezését nem tartalmazza, mert erről írásos anyagot a hivatal a 
bizottsági ülés megkezdéséig nem kapott. 

Rack Ferencné: A táblázat a múlt heti variáció, amely kizárólag szakmai alapokon készült és a 
két igazgató kölcsönösen elfogadta a benne foglaltakat. A bizottsági ülés napjának délelőttjén 
elnök úr javaslatára kidolgoztak egy másik változatot is, amely szerint a Biatorbágyi Általános 
Iskola osztályai nem a második emeleten, hanem a földszinten és a konténerekben kapnának 
helyet. 

Fekete Péter: Kéri annak megfontolását, hogy minél kevesebb osztálynak kelljen új helyre 
költözni. 

Rack Ferencné: Nem a jelenlegi év az első, amikor osztályokat másik terembe helyeznek, az 
osztályfőnökök feladata ezt megfelelő módon közölni a szülőkkel. Minden évben van mozgás, 
vándorlás. A német nemzetiségi osztályok is több évet töltöttek konténer teremben. Az I/a 
osztályos szülők kérésével kapcsolatban elmondja, hogy a többi, 8-10 négyzetméterrel kisebb 
tantermekben nem egyszer indultak 30-32 fős osztályok. 

Oszter Gyula: A szülők nagyon sok mindent tettek azért, hogy a gyermekeik terme tiszta és 
rendezett legyen, meszeltek, tárolókat készítettek, stb. ezért, bár megértik az oktatásszervezési 
okokat, kérik, hogy ha lehet, maradhassanak a megszokott helyükön az osztályok. 

Oláhné Zieser Zsuzsanna: Csatlakozva Oszter Gyula véleményéhez, megérti, hogy változtatások 
esetleg elkerülhetetlenek, de kéri, hogy amennyiben mód van rá, az osztályok maradhassanak a 
helyükön. A következő nemzedék nevelése szempontjából is fontosnak tartja, hogy az 
együttműködést tanulják meg és ne legyenek előítéletesek a gyerekek. Fontosnak tartja a 
rendszeres, pontos tájékoztatást. 

15 45-kor Palovics Teréz óvodavezető megérkezett. 

Fekete Péter: Alapelveket javasol, mely szerint elsődleges szempont legyen, hogy az osztályok a 
jelenlegi helyükön maradjanak, beleértve az első emeleten található osztályokat is. Az új 1/a és 
a jelenleg a 2. emeleten lévő 3/a osztály kerülhetne a konténerbe. Az alapítványi tagiskola 
kerüljön a földszintre a most kimenő, volt 4/a osztály helyére, mert így nem okoz érdeksérelmet 
egyetlen működő osztálynak sem. Az ügyviteli tevékenység számára az osztályteremmel 
szemben van egy kisméretű terem. Ez alapján készüljön egy új javaslat. 
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Rack Ferencné: Nem tudja elfogadni, hogy az oktatási bizottság fogalmazzon meg 
szempontokat a termek beosztására valamint az elhangzott javaslatot, mert az túlságosan 
szétszabdalná az iskolákat. A nemzetiségi felső tagozatos osztályokat csak a szaktermekben 
tudják elhelyezni. Az épületet átláthatóvá kell tenni. Az eredeti javaslat inkább tömbösítette a 
két iskolát.  

Szakadáti László: Az eddigi változások nyertese a német nemzetiségi általános iskola, amelyet 
az átszervezés megerősített. Ezért most a nemzetiségi iskola részéről szükséges nagyobb 
türelem és alkalmazkodás a kisebbségbe került nem nemzetiségi iskola iránt. Ennek kell 
tükröződnie a tantermek elosztásában is. 

Tóthné Gyarmati Magdolna támogatja Rack Ferencné érveit. Olyan szempontokat kell 
figyelembe venni, amelyek az iskola mindennapi életét, az oktató-nevelő munka megszervezését 
szolgálják. Fontos, hogy akik eddig együtt dolgoztak és szerették egymást, a következőkben is 
tudjanak jól együttműködni. A termek elosztása a két intézményvezető felelőssége. Nem 
szeretné, ha az lenne a mai megbeszélés kicsengése, hogy a német nemzetiségi iskola akarata 
érvényesült a javaslatban. A két igazgató együtt tekintette át az osztályok elhelyezésének 
lehetőségét és közös javaslatot tettek. A nemzetiségi tagozat vezetője kész a változtatásra. 

Rack Ferencné: Marx Árpád igazgató úrral közösen dolgozták ki a javaslatot. Igaz, nem az volt 
az elsődleges szempontjuk, hogy az osztályoknak ne kelljen költözniük. 

Fekete Péter: A fenntartó felelőssége az önkormányzati vagyon megosztása a különböző iskolák 
között. Az önkormányzat szeretné vállalni a döntését épp azért, hogy ne az intézmények és a 
pedagógusok között legyen feszültség. Az irányokat, a szempontokat szeretnék megszabni. 
Ezen belül a részletek kidolgozása az iskolához kerül vissza. A képviselő-testületnek kell 
döntenie. 

Szakadáti László: Szeretnénk, ha a torbágyi városrészben lenne a jövőben is nem nemzetiségi 
oktatás az ott élő családok igényei szerint, ezért kell jól kialakítani az együttműködést a két 
intézmény között. 

Fekete Péter: Az elhangzottak alapján csütörtökön délig készüljön egy új javaslat.  

Varga László: Kéri az elnök által megfogalmazott szempontok  kiegészítését a következő 
bevezetővel és így az alábbi határozat elfogadását: „Szem előtt tartva Biatorbágy Város 
oktatási rendszerének és infrastruktúrájának átalakulásban lévő állapotát, az oktatási 
bizottság felkéri a Biatorbágyi Általános Iskola igazgatóját és a Ritsmann Pál Német 
Nemzetiségi Általános Iskola előkészítésével megbízott vezetőjét, hogy a pedagógiai és 
oktatásszervezési szempontok mellett a szülők véleményének figyelembe vételével kialakított 
alábbi szempontsor alapján készítse el a 2012/13-as tanév oktatási- és kiszolgáló helyiségeinek 
beosztását: 

1. A Biatorbágyi Általános Iskola földszinti 3 osztálya maradjon a jelenlegi tantermekben 
2. Az alapítványi tagiskola kerüljön a földszintre annak a negyedik osztálynak a helyére, 

amelynek tanítója nyugdíjba vonul, mert így okozza a legkevesebb érdeksérelmet az 
elhelyezésük. 

3. A Biatorbágyi Általános Iskola első emeleten található két osztály lehetőleg maradjon a 
jelenlegi termében 



4 

 

4. A leendő 1/a és 3/a kerüljön a konténer termekbe. 

Az új javaslat elkészítésének határideje: 2012. június 21. 12 óra.” 

 

Fekete Péter egyetért a javaslattal és felteszi szavazásra. Az oktatási bizottság 3 igen, 1 nem 
szavazat mellett (4 fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a javaslatot elfogadta. 

Fekete Péter: A nem önkormányzati fenntartású intézmények ingatlanhasználati szerződéseinek 
áttekintését a megoldási javaslatok ismeretében külön terjeszti a bizottság a képviselő-testület 
elé. Az oktatási bizottság következő rendkívüli ülését 2012. június 21-én 14 órára összehívja. 

 

Fekete Péter: A bizottság munkáját megköszönte, az ülést 16 40-kor bezárta. 
 

 
K.m.f. 

 
 
 
 
 

Fekete Péter 
elnök 


